
 
 

 

VERGADERING GEMEENTERAAD 

 

 datum 

gemeenteraad 

19 december 2022 

aanwezig Yolande Avontroodt, voorzitter; Dirk Bauwens, burgemeester; Olivier 

Verhulst, Kathleen Krekels, Peter Mendonck, Marian Van Alphen, 

Pascale Gielen, schepenen; Marijke Dillen, Kristof Droessaert, 

Valérie Van Genechten, Hendrik Bellens, Annemie Laforce-Vergote, 

Hans Hanssen, Leen Scholiers, Philippe Verschueren, Laurenz Van 

Ginneken, Pieter-Jan Fraussen, Marleen Struyf, Micheline 

Duysens, Tara Godts, Valerie Michel, Margot Van Overtveldt, 

Frederik Goemaere, Stefan Van den Heuvel, Rita Tutelaars, 

raadsleden; Ilse Konings, wnd algemeen directeur;  
 

verontschuldigd Tine Vervisch, algemeen directeur;  
 

  

Olivier Verhulst, verlaat de zitting vanaf agendapunt 21, artikel 27 

Olivier Verhulst, vervoegt de zitting vanaf agendapunt 22 

 

 
ZITTINGSVERSLAG 

 

1. SECRETARIAAT - Notulen en zittingsverslag gemeenteraad 21 november 2022 - 

goedgekeurd 

 

 

2. SECRETARIAAT - Mededelingen vanuit het college van burgemeester en schepenen - 

kennisgenomen 

 

 

3. SECRETARIAAT - Klacht Agentschap Binnenlands Bestuur - Marleen Struyf - 

huishoudelijk reglement gemeenteraad - kennisgenomen 

 

Bespreking 

Mevr. Y. Avontroodt (Open VLD) licht toe dat het huishoudelijk reglement herwerkt zal worden in 

januari 2023. 

Mevr. M. Struyf (CD&V) is van mening dat als het huishoudelijk reglement nu verder gebruikt wordt, 

en er opnieuw een onderscheid gemaakt wordt bij het indienen van de vragen, er in onwettelijkheid 

blijft gewerkt worden. Ze vindt niet dat dit kan en stelt voor dit toch te schorsen. Ze is van mening dat 

wanneer een raadslid een vraag indient, dit niet meer doorverwezen mag worden naar de 

raadscommissie. Mevr. M. Struyf (CD&V) vraagt zich af hoe dit is kunnen gebeuren. Er is bijna een 

jaar gesleuteld aan het huishoudelijk reglement, en toch is dit afgekeurd door de provincie, het 

Agentschap Binnenlands Bestuur. Ze maakt zich zorgen of andere dossiers op voorhand wettelijk 

afgetoetst zijn. Ze is gelukkig dat er vragen kunnen worden gesteld, en dat er de mogelijkheid bestaat 

klacht in te dienen. Ze hoopt dat het niet de bedoeling was om met dit nieuw huishoudelijk reglement 
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de oppositie de mond te snoeren. Ze stelt zich vragen omdat er in de gemeenteraad vijf mensen 

zitten met een juridische achtergrond die dit mee goedgekeurd hebben.  

Mevr. Y. Avontroodt (Open VLD) geeft aan dat het antwoord van de gouverneur heel duidelijk is. Het 

antwoord gaat enkel over de vragen van de stand van zaken. Iedereen aanwezig weet waarom dit in 

het reglement is opgenomen. In tegenstelling tot andere gemeentes heeft de gemeente Schilde het 

seizoenskompas en een website waar al deze zaken heel duidelijk opgelijst staan. Ze is van mening 

dat het nuttig is om hier af en toe eens naar te kijken. Het was de zorg om het inhoudelijk debat meer 

te stofferen. De gouverneur heeft dan meegedeeld dat er geen onderscheid kan gemaakt worden in 

de aard van de vragen. Het gaat alleen over dit stuk. De vele bezwaren die er waren gingen vooral 

over de spreektijd en het aantal vragen, en dit blijft zo. Het was de bedoeling om de vragen naar 

stand van zaken zonder een tijdslimiet te kunnen behandelen. Het spreekrecht werd hierdoor niet 

beperkt, maar net uitgebreid. Het antwoord van de gouverneur luidt geen onderscheid te maken in de 

aard van de vragen en dit zal worden aangepast. Verder is er vandaag geen enkele vraag die haaks 

staat op het nieuw geamendeerde huishoudelijk reglement. 

Mevr. M. Struyf (CD&V) is van mening dat de situatie geminimaliseerd wordt. In het antwoord staat 

dat er onwettige zaken in het reglement staan. Ze vraagt zich nog steeds af hoe dit is kunnen 

gebeuren. Er is nog geen enkel onderwerp zo grondig en zo vaak besproken. Ze gaat er van uit dat er 

afgetoetst wordt dat wat er voorligt wel wettelijk is. Ze herhaalt haar bezorgdheid van hoe de 

gemeenteraadsleden nu zeker kunnen zijn dat de beslissingen die genomen worden wel wettelijk en 

gegrond zijn.  

Mevr. Y. Avontroodt (Open VLD) bevestigt dat het huishoudelijk reglement inderdaad heel grondig 

bekeken is geweest, met inbreng en participatie, en dat het ook is afgestemd met Vlaanderen en met 

andere gemeentes. Het gaat hier alleen over de aard van de vragen.  

Mevr. M. Dillen (Vlaams Belang) wenst uitdrukkelijk te beklemtonen dat ze zich als lid van de 

oppositie niet beknopt voelt in haar spreekrecht. Het gaat hier alleen over de informatieve vragen. 

Een voorbeeld uit het verleden is om de twee maanden vragen naar de stand van zaken van een 

zwembad, waarbij iedereen aanwezig weet dat er geen nieuw antwoord kon gegeven worden. Ze wil 

hier alle fractieleiders verdedigen omdat ze hier veel werk in gestoken hebben tijdens veel 

bijeenkomsten. Er is naar alle fractieleiders geluisterd, en ook vanuit de fractie (CD&V) is op dit punt 

nooit een opmerking gegeven. Er is met alle opmerkingen rekening gehouden in het mate van het 

redelijke. Het gaat over een kleine aanpassing in het huishoudelijk reglement. Om te stellen dat er in 

onwettigheid gewerkt wordt is overdreven. Het gaat hier over een detail. 

Dhr. P. Fraussen (Groen) bevestigt dat de fractieleiders verschillende keren zijn samengekomen, 

maar dat hij geen enkele keer de punten heeft goedgekeurd die voorgesteld zijn geweest. Hij is niet 

akkoord met de onderverdeling van interpellaties of de indeling van de agendapunten. Het gaat niet 

alleen over de stand van zaken, maar ook over andere informatieve vragen die niet meer gesteld 

kunnen worden tijdens de gemeenteraad. 

Mevr. M. Struyf (CD&V) wil nog toevoegen dat haar collega dhr. H. Hanssen (CD&V) inderdaad 

constructief heeft proberen meewerken, maar dat er niet vanuit kan worden gegaan dat hij juridisch 

geschoold is. Er wordt vanuit gegaan dat wat wordt voorgelegd op deze vergaderingen op voorhand 

juridisch getoetst is geweest.  

Mevr. Y. Avontroodt (Open VLD) sluit de discussie en besluit dat er een kleine, punctuele amendering 

zal gebeuren op het reglement en bedankt de raadsleden om hier constructief aan te hebben 

meegewerkt. 

 

 

4. Mobiliteit - Verzoekschrift vereniging buurtcomité Kerkelei met de vraag naar inspraak 

aangaande de komende parkeerproblematiek naar aanleiding van de heraanleg van 

gewestweg N0120001 - goedgekeurd 

 

Bespreking 



 

 

  3 

Dhr. H. Hanssen (CD&V): "Dat de gemeente een participatietraject opstart voor invulling van de 

Turnhoutsebaan en omliggende straten voor inkleding, parkeerproblematiek en mobiliteit is positief. 

Dat buurtverenigingen hierbij betrokken worden juichen wij toe. Echter, ik lees dat  de gemeente 

Schilde de intentie heeft om op lange termijn deze schoolomgeving te heraanleggen. Voor de 

uitwerking van deze visie zullen participatiemomenten voorzien worden met de school en de 

omwonende (dat is positief). Hiervoor zal in de toekomst een planning worden gemaakt. Wat mij 

verontrust is de lange termijn. Op dit moment is er een urgentie rond Wonderwijzer om 

infrastructurele maatregelen te nemen ter bevordering van de verkeersveiligheid voor de 

schoolgaande kinderen. Vooral deze die met de fiets komen. Gezien het goedgekeurde project in de 

Kerkelei, met de ontsluiting van (publieke) parking in de Kerkelei en de voorlopig nog niet 

goedgekeurde projecten in het binnengebied tussen Eugeen Dierckxlaan en Turnhoutsebaan, met 

ontsluiting op de Eugeen Dierckxlaan en Kerkelei zal de situatie nog meer ontsporen. De aanleg van 

een schoolstraat in de Kerkelei in het begin van deze legislatuur is positief, maar meer maatregelen 

zijn dringend nodig. Dat de Kerkelei een fietsstraat wordt is een goede eerste stap, maar ik pleit voor 

meer fietsstraten rond de schoolomgeving. Ik denk hierbij aan de Eugeen Dierckxlaan, 

Waterlaatstraat, Petrus Bogaertslaan. Verder vraag ik aan het bestuur om te onderzoeken of het 

enkelrichting maken van de Kerkelei vanaf de oude rijkswachtkazerne tot aan de lichten, richting 

lichten Turnhoutsebaan een mogelijkheid is. De buurt staat hier positief tegenover. Ik weet dat, als 

men de uitrit verlaat van de parking op de Kerkelei, men verplicht is naar links te rijden. Echter, ik 

vrees dat dit moeilijk te handhaven is. Enkele gemeenteraden geleden waren trouwens bijna alle 

fracties het er over eens dat er meer handhaving rond de schoolomgevingen binnen onze gemeente 

noodzakelijk is. Deze problematiek heb ik dan ook aangekaart tijdens de politieraad in oktober. 

Blijkbaar is er de laatste weken af en toe politie in de buurt van de scholen. Een 2-tal jaar geleden 

heb ik een gevaarlijke verkeerssituatie aangekaart aan de Moerstraat. Enkele maanden erna is er een 

ongeluk met een scholier gebeurd. Toen is er een versnelling hoger geschakeld ter bevordering van 

de veiligheid. Ik mag hopen dat dit hier niet nodig zal zijn, dat het bestuur hieruit lessen heeft 

getrokken en dat er proactief maatregelen worden genomen.  Dat er problemen zijn met de 

aanwerving van een mobiliteitsambtenaar is geweten, alle begrip hiervoor, maar de veiligheid 

primeert toch?" 

Dhr. O. Verhulst (Open VLD) kan dhr. H. Hanssen (CD&V) hierin geruststellen. In de brief wordt er 

met langetermijn bedoeld dat de situaties wijkgebonden worden aangepakt. Ook deze wijk of 

omgeving zit er aan te komen. Het gaat over een aanpak tussen de Schoolstraat en de Liersebaan. 

Dit wordt hier bedoeld met lange termijn. Dit is niet het enige wat hier zal gebeuren, er zal veel meer 

gebeuren. Zodra de sporthal klaar is, is er budget voorzien om ook het stuk Schoolstraat en Kerkelei 

definitief in te richten. Dit wordt nu bewust nog niet gedaan omdat anders de vrachtwagens door de 

werken het nieuwe stuk infrastructuur zouden kapot rijden. Het ziet er naar uit dat begin 2023 de 

werken aan de sporthal afgerond kunnen zijn, en de Schoolstraat dus heringericht kan worden. Ook 

andere zaken zullen gebeuren, zoals de fietsstraten die hier mee werden goedgekeurd. Deze zullen 

eerstvolgend schilderseizoen gerealiseerd worden. Er is permanent overleg met verschillende 

scholen, waaronder ook Wonderwijzer, om te bekijken welke maatregelen er op korte termijn 

genomen kunnen worden. Deze maatregelen werden tijdens het college van burgemeester en 

schepenen van 19 december 2022 goedgekeurd. Alle problemen die worden aangereikt en 

aangepakt kunnen worden, worden ook aangepakt. Er is een engagement voor permanent overleg 

met de scholen, en permanent bij te sturen waar nodig voor de veiligheid.  

Dhr. H. Hanssen (CD&V) verwijst nog eens naar het voorval aan de Moerstraat en hoopt dat de 

interventie ook zal gebeuren.  

Dhr. O. Verhulst (Open VLD) bevestigd dat er geen enkel urgent probleem is dat wordt gemeld dat 

niet meteen op korte termijn wordt aangepakt.  

 

 

5. FINANCIËLE ZAKEN - Nominatieve subsidies 2023 - goedgekeurd 
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Bespreking 

Het college van burgemeester en schepenen vraagt een technische aanpassing: ‘Reis en 

ontspanningskosten senioren’ is sinds vorig jaar 5000 euro in plaats van 10.000 euro.  

 

Dhr. H. Hanssen (CD&V): "Dat de gemeente organisaties in hun werking wil ondersteunen is 

uiteraard positief.  

Toch stellen wij over een aantal toelagen ons vragen. 

Wij constateren dat bedevaart naar de IJzer 375 euro ontvangt, maar bijvoorbeeld het Openpoortje, 

het Wereldpoortje, Pegode, De 2 Gezusters, Dageraad elk 250 euro ontvangt. Terwijl deze 

organisaties toch een duidelijke zorg en sociale functie hebben binnen onze gemeente.  

Graag vernemen wij hierover een toelichting. 

Verder zien we dat ook de adviesraden 1000 euro krijgen voor hun werking en activiteiten. Maar wat 

gebeurt er met deze middelen die de adviesraden krijgen? Wordt dit besteed aan evenementen, 

nacht van sport, de cultuurweek, senioren activiteiten, activiteiten van de GROS, beheersorgaan BIB 

(dag van de BIB)? Dit lijkt mij duidelijk. Iets minder duidelijk zijn de gelden voorzien voor het 

inwonerspanel of het Beheersorgaan gemeenschapscentrum. En wat met de gelden die niet worden 

besteed? Ook hier vernemen wij graag een toelichting." 

Mevr. K. Krekels (N-VA) bevestigt dat Bedevaart naar de graven aan de Ijzer 375 euro ontvangt. Dit is 

een vereniging voor de talloze soldaten die gestorven zijn aan de Ijzer voor onze bevrijding. Schilde is 

een Vlaamse gemeente, en Mevr. K. Krekels vindt dat het Schilde siert dat ze de vereniging steunt en 

een krans legt op de graven van de mensen die gestorven zijn. De bijdrage van 250 euro aan de 

sociaalvoelende verenigingen is eerder een symbolische bijdrage omdat de gemeente apprecieert 

wat deze organisaties doen. Natuurlijk kunnen zij zoals elke andere organisatie, wanneer ze grote 

projecten hebben die een grotere subsidie vragen van de gemeente, ook hiervoor een aanvraag 

doen. Dit gaat dus over een blijk van ondersteuning van de gemeente. Wat betreft de adviesraden, zij 

krijgen deze toelage voor hun werking. Hier worden geen voorwaarden aan gesteld, en er wordt geen 

echte verantwoording voor gevraagd. Indien er budget over is, sparen ze dit op. De enige voorwaarde 

is dat het steeds naar de vereniging of de inwoners moet gaan. De raad van het 

gemeenschapscentrum moet opnieuw worden samengeroepen, de voorzitter is tijdens corona 

overleden.  

Dhr. H. Hanssen (CD&V) verklaart dat hij niets tegen de organisatie Bedevaart naar de graven aan de 

Ijzer heeft. Hij is van mening dat er tijdens een raadscommissie nog eens kan worden nagedacht 

waarom de ene organisatie 375 euro krijgt en de andere 250 euro. Verder haalt hij aan dat de 

adviesraden zich niet moeten verantwoorden, terwijl andere organisaties een dossier moeten 

neerleggen. Kan er dan bijvoorbeeld met het budget uit eten worden gegaan?  

Mevr. K. Krekels (N-VA) geeft aan dat dit kan. De vrijwilligers zetten zich een heel jaar door in ten 

dienste van de gemeente. Hier is dus zeker geen probleem mee. Natuurlijk moet de toelage niet 

enkel hier naartoe gaan.  

Mevr. M. Dillen (Vlaams Belang) stelt een vraag over de aanzienlijke subsidies voor klein- en 

grootschalige projecten die aan de GROS worden toegekend. 102.501 euro is een groot bedrag. Ze 

vraagt of er een gedetailleerd overzicht bezorgd kan worden. Zijn dit allemaal projecten in 

ontwikkelingslanden? Zit hier een bepaalde controle op? Er is een sterke toename van armoede van 

de eigen mensen. Het is belangrijk om te bekijken of de gelden in deze landen wel nuttig worden 

besteed, en of het niet zinvoller zou zijn om een deel van de budgetten over te brengen naar mensen 

die ook in onze eigen gemeente in zeer grote armoede leven. Dit getal is helaas stijgend.  

Mevr. M. Van Alphen (Open VLD) geeft aan dat het een vast bepaald budget is dat naar 

ontwikkelingssamenwerking gaat. De toekenning van deze bijdragen gebeurt zeer transparant. 

Jaarlijks worden deze ook op het college van burgemeester en schepenen geagendeerd. De lijst is 

raadpleegbaar op de website. Er gebeurt een uitgebreide controle. Er zijn principes aan gekoppeld en 

vaak is er ook een connotatie met Schilde. Bijvoorbeeld een organisatie voor slechtziende heeft ook 
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een link met Schilde. De GROS is een heel goed werkende raad met een heel grote transparantie. 

Binnen de begroting is een budget voorzien, en voor binnen de eigen gemeente zijn er voldoende 

andere kanalen om mensen sociaal te ondersteunen.  

Mevr. M. Struyf (CD&V) licht toe dat ze zich zal onthouden omdat ze wel moeite heeft met de subsidie 

aan de Bedevaart naar de graven aan de Ijzer. Het is een Vlaams-nationalistische vereniging die 

geen enkele meerwaarde biedt aan de inwoners van Schilde. Tegelijkertijd wordt de subsidie aan 

Samana ziekenzorg die wel een actieve werking heeft in de gemeente geschrapt.  

Mevr. K. Krekels (N-VA) verduidelijkt het verschil tussen een nominatieve toelage en een subsidie.  

 

 

6. FINANCIËLE ZAKEN - Aanpassing prijssubsidiereglement en prijssubsidiereglement 2022 

- goedgekeurd 

 

Bespreking 

Dhr. H. Hanssen (CD&V): "Graag een toelichting met wat er wordt bedoeld met "een de initieel 

toegepaste prijssubsidiefactor van 22,29 (zoals ook voorzien in het meerjarenplan) te herzien naar 

een factor 209,46 ?  

 

Voor de toegangsgelden voor de culturele infrastructuur te Schilde dient te vermenigvuldigen met een 

deelprijssubsidiefactor 208,46 om economisch rendabel te zijn. Ook dit is mij niet geheel duidelijk?" 

 

Dhr. O. Verhulst (Open VLD) legt uit dat de culturele werking van Werf 44 werd ondergebracht in het 

Autonoom Gemeentebedrijf (AGB). Het AGB heeft onder meer tickets verkocht en het sociaal-

cultureel programma wordt daar vastgelegd. Mensen worden betaald om optredens te komen geven, 

en hiertegenover staat de ticketverkoop. Dit geheel is niet rendabel. De gemeente subsidieert het 

AGB om als bedrijf rendabel te zijn. Dit wordt permanent gemonitord omdat er ook niet te veel 

subsidies gegeven moeten worden. Het AGB moet geen onnodige winsten draaien.  

De subsidie hier voor 2022 en voor 2023 in het volgend agendapunt gaat over de prijssubsidie ten 

aanzien van het AGB. Hier gaat het om een multiplicator die voor 2022 moet worden aangepast 

aangezien de ticketverkoop veel lager was dan verwacht in het jaarplan van 2022. Omwille van het 

beperkte succes moet de gemeente bijkomend subsidie geven om het AGB rendabel te houden.  

 

 

7. FINANCIËLE ZAKEN - Aanpassing prijssubsidiereglement 2023 - goedgekeurd 

 

Bespreking 

Dhr. H. Hanssen (CD&V): "Ook hier graag een woordje uitleg, het kan aan mij liggen, maar het is mij 

niet geheel duidelijk?" 

 

 

8. FINANCIËLE ZAKEN - Gemeentelijke dotatie hulpverleningszone budget 2023 - 

goedgekeurd 

 

 

9. FINANCIËLE ZAKEN - Gemeentelijke dotatie in het politiebudget 2022 en 2023 - 

goedgekeurd 

 

Bespreking 

Mevr. V. Van Genechten (Open VLD) merkt op dat er in de cijfers kan vastgesteld worden dat het 

totaalbudget jaar na jaar stijgt. Dit jaar stijgt het aandeel van de gemeente Schilde voor alleen de 

buitengewone dienst met een miljoen euro. Dit is ten gevolge van de indexsprong. Het te betalen 
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aandeel in de politiezone is samen met het aandeel van Brecht heel hoog, veel hoger dan wat 

Zoersel en Malle betalen. Men baseert zich bij de berekeningen op de KUL-norm. Dit is een 

berekeningswijze die werd vastgesteld in 1999. De KUL-norm baseert zich op een 

vergelijkingsmethode tussen de gemeentes van de zones waarbij men drie verschillende cijfers 

combineert. 60% van de berekening heeft betrekking op de theoretische totale politiecapaciteit van de 

gemeente, 20% op de KI’s en 20% op het gemiddeld belastbaar inkomen per gemeente. Ook 

vandaag worden de cijfers van 1999 gehanteerd. Daarom is deze methode archaïsch en niet langer 

accuraat. Er is sinds 1999 veel veranderd, zo is het inwonersaantal van Zoersel dat van Schilde ruim 

voorbijgestoken. De grondoppervlakte van Zoersel lag altijd al hoger, en het aantal verkavelingen van 

Malle is exponentieel gestegen. Daarmee stijgen ook de KI’s en de theoretisch bepaalde 

politiecapaciteit per gemeente. Ook uit jaarverslagen van de politiezone blijkt nooit dat Schilde een 

hogere politiecapaciteit nodig heeft dan de andere gemeentes in deze zone. Toch betaalt Schilde, 

samen met Brecht, een veel hoger aandeel dan Malle en Zoersel sinds 1999. Als gemeente Schilde 

dan iets extra vraagt zoals bijvoorbeeld bijkomend toezicht aan de scholen, wordt er niet of moeizaam 

op in gegaan. De overheid zou sinds enkele jaren trachten om een nieuwe berekeningsmethode voor 

te stellen en op te leggen aan de gemeentes, maar elk jaar wordt dit opnieuw uitgesteld. Het is geen 

prioriteit. Daarentegen ligt de druk bij de gemeentes zelf om te onderhandelen en naar een accurate 

berekening te gaan. Mevr. V. Van Genechten (Open VLD) vraagt sinds ze in het begin van deze 

legislatuur in de politieraad zit om onderhandelingen op te starten. Vorige jaren werd er nog beweerd 

dat ze dit zouden gaan doen, dit jaar werd er resoluut ‘neen’ gemeld in de politieraad. Er wordt 

veronderstelt dat de hogere overheid het maar moet oplossen, en als de hogere overheid zijn 

verantwoordelijkheid niet neemt, de zone dit dan ook niet moet doen. Er is nagekeken hoe de 

verdeelsleutel er zou uitzien met de cijfers van vandaag, waaruit blijkt dat Schilde effectief te veel 

betaalt. Brecht zou ook minder moeten betalen en Zoersel en Malle zouden meer moeten betalen. 

Deze twee gemeentes wensen natuurlijk niet te onderhandelen. Men behoudt de berekening zoals ze 

is, wetende dat de belastingbetaler in Schilde mee betaalt voor de politiewerking van Zoersel en 

Malle. Schilde mag dit niet langer klakkeloos aanvaarden. Mevr. V. Van Genechten (Open VLD) heeft 

zich in de politieraad onthouden, en zal hetzelfde doen tijdens deze gemeenteraad. De andere 

fractieleden van Open VLD zullen de begroting wel goedkeuren omdat de politiewerking in de 

gemeente gegarandeerd moet worden omdat de veiligheid van de burgers nog altijd prioritair blijft. Ze 

vraagt aan het college van burgemeester en schepenen en ook de burgemeester om de cijfers die er 

zijn aan iedereen door te geven. Op basis van de cijfers, en het symbolisch protest tijdens de 

gemeenteraad hoopt ze om rugsteun te krijgen om diepgaande veranderingen op te starten. Nu 

Brecht ook weet dat ze te veel betalen wordt hier waarschijnlijk een bondgenoot gevonden. De 

politieraadsleden in de fractie Open VLD zullen zich symbolisch onthouden.  

Dhr. H. Bellens (N-VA) sluit zich wat de technische aspecten betreft aan bij Mevr. V. Van Genechten 

(Open VLD). Wat hem vandaag treft is dat er eindelijk een, als is het een symbolische, actie wordt 

gevoerd. Jaar na jaar ziet hij de politiedotatie verschijnen, en wordt deze knarsetandend 

goedgekeurd. Hij hoopt dat het dit jaar, onder initiatief van de afgevaardigden van de politieraad, iets 

meer gevolg zal hebben en dat de andere gemeentes zullen inzien dat Schilde abnormaal veel 

betaalt voor dezelfde dienstverlening als de andere gemeentes krijgen. De politiemensen kunnen niet 

zonder geld gezet worden, dus moet de fractie de begroting wel goedkeuren. Wel zullen de twee 

afgevaardigden in de politieraad zich symbolisch onthouden.  

Dhr. H. Hanssen (CD&V): "Ik heb mij nog eens verdiept in de verdeelsleutel aangaande de 

gemeentelijke dotaties voor de politiezone. In principe komen de gemeenten zelf een 

verdeelsleutel  overeen. Indien er geen consensus is tussen de gemeenten wordt er teruggegrepen 

naar de zogenaamde KUL-norm.  

Wat is de KUL-norm?  

Het aandeel van elke gemeente wordt bepaald op basis van: 

● de KUL-norm (bepaalt theoretisch lokale politiecapaciteit in de gemeente); 

● het gemiddeld belastbaar inkomen per inwoner van de gemeente (van 1999). 
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● het gemiddeld kadastraal inkomen in de schoot van de gemeente (van 1999). 

Deze gegevens verhouden zich tegenover elkaar als 60 % KUL-norm, 20 % gemiddeld belastbaar 

inkomen per inwoner en 20 % gemiddeld kadastraal inkomen. Deze verdeelsleutel is daarom ook 

bekend als de ‘60-20-20-regel’. 

Het koninklijk besluit van 7 april 2005 houdende de nadere regels inzake de berekening en de 

verdeling van de gemeentelijke dotaties in de schoot van een meergemeentenpolitiezone, BS 20 april 

2005. Deze wordt telkens verlengd tot deze wordt herbekeken.  

Volgens het kabinet van binnenlandse zaken zal er ten vroegste de volgende legislatuur werk worden 

gemaakt van een herziening van de KUL-norm. Men gaat er wel vanuit dat de gemeenten hun 

verantwoordelijkheden nemen en constructief de verdeelsleutel herzien indien dit nodig blijkt te 

zijn.  Ik stel voor dat het politiecollege aan de administratie van de deelnemende gemeenten vraagt 

om de gegevens van de KUL-norm aan het politiecollege en de administratie mee te delen en dat 

deze een herberekening maakt. Zo weten wij hoeveel Schilde en de andere gemeenten exact zouden 

moeten betalen." 

Mevr. M. Dillen (Vlaams Belang) zal zich net al in het verleden onthouden. Ze vraagt of de 

burgemeester hiervan prioriteit kan maken en dit echt bij de hogere overheid op de agenda zet om te 

laten weten dat dit niet langer wordt aanvaard. Om dezelfde motivatie zal Mevr. M. Dillen (Vlaams 

Belang) zich onthouden. Tegenstemmen kan natuurlijk niet om de werking van de politie te blijven 

garanderen.  

Dhr. D. Bauwens (N-VA) kan de tussenkomsten beamen. Dit is het eerste waarmee hij 

geconfronteerd werd bij het aantreden als burgemeester en waar hij ook bij de politiezone werk van 

gemaakt heeft. Zijn voorganger heeft dit destijds bij de hervorming van de politie ook reeds 

aangekaart. Er zijn bepaalde normen die bepaalde gemeentes bevoordelen wat het heel moeilijk 

maakt om te onderhandelen. Hij stoot hier constant op het woord ‘neen’. Wanneer er geld en 

middelen mee gemoeid zijn waarbij er een verhoging zou optreden bij bepaalde gemeentes is het 

moeilijk om een onderhandeling te sluiten. Dhr. D. Bauwens (N-VA) doet een oproep naar de andere 

fractieleden waarvan de fracties ook in de andere gemeentes zetelen om een oproep te doen om wat 

solidair te zijn met de andere gemeentes. Het politiecollege heeft de minister van binnenlandse zaken 

mogen ontvangen. Hier is mondeling aangekondigd dat er voor deze legislatuur geen aanpassing in 

de KUL-norm zit aan te komen. Desalniettemin kan er vanuit de gemeente alsook de politiezone een 

schrijven gericht worden aan de minister van binnenlandse zaken om dit alsnog op de agenda te 

plaatsen. Hij heeft van zijn collega’s de intentie gekregen om hierover nog eens te praten, maar dit is 

natuurlijk geen resultaatsverbintenis. De oefening van de actualisatie van de KUL-norm is gemaakt op 

vraag van Dhr. D. Bauwens (N-VA). Deze resultaten zullen bij het verslag van de politieraad worden 

gevoegd zodat het voor elk raadslid raadpleegbaar is.  

Mevr. V. Van Genechten (Open VLD) vindt het goed dat het engagement er is, maar vindt ook dat er 

echt iets moet gebeuren. Ze is van mening dat de burgemeester zich in een schitterende positie 

bevindt omdat het over vier N-VA-burgemeesters gaat.  

Dhr. D. Bauwens (N-VA) verduidelijkt dat ze letterlijk in de tang zitten. In de vier gemeenteraden zou 

er een goedkeuring moeten komen voor dit punt. Er kan worden gedreigd om er uit te stappen, maar 

zelfs dat is niet mogelijk zonder een goedkeuring door alle vier de gemeenteraden. Hij blijft op de 

nagel kloppen.  

Mevr. M. Dillen (Vlaams Belang) vraagt of er kennis is van andere zones waar zo’n zware 

wanverhouding is tussen de deelnemende gemeentes. 

Dhr. D. Bauwens (N-VA) geeft aan geen kennis te hebben van dergelijke verhoudingen. Boven op dit 

gegeven komt er nog bij dat van alle politiezones dit de 8st minst bedeelde zone is wat betreft 

federale toelage.  

Mevr. Y. Avontroodt (Open VLD) geeft aan dat de opdracht er bij de vorige minister van binnenlandse 

zaken al lag, en nu bij de huidige minister van binnenlandse zaken. Dit is een zaak die op basis van 

consensus bereikt moet worden. Dit is niet evident. Het is wel zinvol om de oefening zelf te 
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objectiveren. Dit is een samenwerking tussen verschillende universiteiten. Het zit in het college van 

burgemeesters. 

Dhr. D. Bauwens (N-VA) geeft aan dat het probleem is dat de nieuwe voorwaarden ingrijpend zullen 

zijn voor verschillende gemeentes waardoor ze de huidige situatie willen behouden.  

Mevr. Y. Avontroodt (Open VLD) geeft aan dat het belangrijkste is dat het gebaseerd op 

risicoanalyse. De risico’s verschillen van gemeente tot gemeente.  

 

 

10. FINANCIËLE ZAKEN - Belastingreglement op omgevingsdossiers 2023 tot en met 2025 - 

goedgekeurd 

 

 

11. FINANCIËLE ZAKEN - Leningsovereenkomst AGB - goedgekeurd 

 

 

12. PERSONEEL - Fietsleaseplan - goedgekeurd 

 

Bespreking 

Mevr. M. Struyf (CD&V) geeft aan blij te zijn dat dit goedgekeurd is. Uit de enquête bleek een grote 

vraag naar fietsleasing.  

 

13. VRIJE TIJD EN WELZIJNSZAKEN - Uitzuivering toelagen - nieuwe reglementen - 

goedgekeurd 

 

Bespreking 

Dhr. H. Hanssen (CD&V): "Dat er een herziening is betreffende de toelagen is uiteraard positief. In 

een aantal van deze toelagen kunnen we ons vinden. In een aantal vinden we nog steeds hiaten. 

Positief is dat er een evaluatie komt na 2 jaar.  

Hierbij vragen wij amendement om de 3 soorten toelagen afzonderlijk te stemmen. Dat wil zeggen 

een afzonderlijke goedkeuring voor subsidiëring van projecten, goede doelen en evenementen. Ook 

vragen wij dat de bevriezing van de toelagen en de evaluatie na twee jaar afzonderlijk worden 

gestemd." 

Mevr. Y. Avontroodt (Open VLD) bevestigt dat een stemming zal volgen voor de drie artikels apart. Ze 

vraagt of dhr. H. Hanssen de tekst van zijn amendement op artikel 1 kan formuleren omdat de 

ingediende tussenkomst geen formeel amendement bevat.  

Dhr. H. Hanssen (CD&V) formuleert zijn amendement.  

Dhr. P. Verschueren (Open VLD) is blij dat na maanden aandringen de drie reglementen gerealiseerd 

zijn. Er was een duidelijke behoefte aan de reglementen omdat naar zijn gevoel sommige subsidies 

aan evenementen te willekeurig werden toegekend of historisch toegekende subsidies nooit werden 

herzien. Hij hoopt dat het reglement evenementen zal leiden tot het steunen van evenementen en 

projecten die waardevol zijn voor de gemeente en de gemeente Schilde zullen doen schitteren.  

Mevr. K. Krekels (N-VA) is blij dat de reglementen er eindelijk liggen, en bedankt de administratie die 

hier erg hard aan heeft gewerkt.  

 

14. VRIJE TIJD EN WELZIJNSZAKEN - Aanpassing reglement toekenning voor jubilea - 

goedgekeurd 

 

Bespreking 

Dhr. D. Bauwens (N-VA) geeft een korte toelichting.  

Mevr. M. Van Alphen (Open VLD) roept op om, indien er nog cadeaubonnen onder de kerstboom 

moeten komen, te denken aan lokale cadeaubonnen. Al een heel aantal verschillende zaken hebben 
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ingetekend op de cadeaubon zowel voeding, restaurants als kledingzaken. In winkels die nog niet 

meedoen spoort ze aan om hen aan te moedigen om ook in te tekenen op de lokale cadeaubon. 

Gezien de budgetten die worden uitgekeerd in de vorm van cadeaubonnen heeft elke handelaar er 

belang bij om in te tekenen. Het is tenslotte gratis voor hen.  

 

15. Lokale economie - Éénmalige nominatieve toelage winkelvereniging Schilde vzw voor 

eindejaaracties - goedgekeurd 

 

Bespreking 

Mevr. M. Van Alphen (Open VLD) geeft een toelichting.  

 

16. Milieu - Aanpassing retributiereglement grofvuil en snoeihout 2023 - goedgekeurd 

 

Bespreking 

Dhr. H. Hanssen (CD&V): "Dat de gemeente onze inwoners aanzet om snoeiafval en tuinafval te 

recupereren (takkenwallen) of te composteren is positief. Belangrijk is om te blijven informeren en 

te  communiceren over deze problematiek. Wij ervaren dat nog niet alle inwoners mee zijn. Dit naar 

analogie over de opmerking dat enkele raden geleden werd gemaakt hoe slordig dat het Schilde park 

er bijligt (zoals een regenwoud)." 

 

17. Milieu - klimaatreglement - aanpassingen - goedgekeurd 

 

Bespreking 

Dhr. H. Hanssen (CD&V): "Graag vernemen wij de reden waarom Vlaanderen en Fluvius de subsidies 

halveert in 2023. Zijn er alternatieven?" 

Dhr. O. Verhulst (Open VLD) geeft aan dat de reden aan Vlaanderen gevraagd moet worden. De 

gemeente past zich aan aan wat er bovenlokaal gebeurt. De gemeente Schilde had aangetakt op het 

reglement van Fluvius, wat heel gebruiksvriendelijk was voor de inwoners. Nu is er gekozen voor een 

totaal ander systeem, niet langer bij Fluvius maar bij Vlaanderen. Gemeente Schilde doet nog steeds 

hetzelfde maar takt dus het subsidiereglement aan op het Vlaams subsidiereglement. Nu is het meer 

inkomen-gerelateerd. Zonnepanelen worden afgebouwd, maar de gemeente Schilde doet dit niet. Het 

bestuur blijft zonnepanelen en thuisbatterijen subsidiëren. Er is een inschatting gemaakt van het 

percentage dat de gemeente Schilde bovenop het bovenlokaal reglement kan realiseren. Het nieuwe 

systeem zal even gebruiksvriendelijk zijn voor de inwoner als voorheen. Het vorige subsidiereglement 

kende een enorm succes.  

 

18. BURGERZAKEN - Begraafplaatsen - Aanpassing huishoudelijk reglement  begraafplaats - 

goedgekeurd 

 

Bespreking 

Mevr. M. Struyf (CD&V) vraagt bevestiging of dit op het oud gedeelte van het kerkhof gesitueerd is.  

Dhr. D. Bauwens (N-VA) geeft aan dat dit aan het begin van het kerkplein is, het stukje vooraan dat 

nu ontgraven is.  

Mevr. M. Struyf (CD&V) is van mening dat dit nu een troosteloze vlakte is, en doet de suggestie om 

wat natuur toe te voegen zoals bijvoorbeeld treurwilgen. Het is een idee dat ze zelf heeft voorgesteld, 

dus ze is tevreden dat de natuurbegraafplek er komt. Het mag alleen nog iets mooier aangekleed 

worden.  

Dhr. P. Mendonck (N-VA) informeert dat op 19 december 2022 een groenoverleg heeft 

plaatsgevonden. Het zal aangekleed worden met bomen en de groendienst kennende wordt dit een 

mooie plek. In het midden zal een zuil geplaatst worden om de urne op te zetten voor een laatste 

moment van afscheid. Deze urne is dan biologisch afbreekbaar. 
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Mevr. M. Struyf (CD&V) vraagt naar de timing.  

Dhr. O. Verhulst (Open VLD) laat weten dat dit voor het voorjaar 2023 zal zijn.  

 

19. BURGERZAKEN - Aanpassing tariefreglement - begraafplaats - goedgekeurd 

 

 

20. Sport - Outdoor volleybalveld (Hans Hanssen - CD&V) 

 

Bespreking 

Dhr. O. Verhulst (Open VLD) vindt dit een goede suggestie. Er was vroeger ook een 

beachvolleybalveld dat werd gebruikt door de volleybalclub. Er zal binnenkort een raadscommissie 

komen over de invulling van het pleintje achter de kerk, waarbij dhr. H. Hanssen (CD&V) zijn 

suggestie zeker opnieuw kan formuleren. Los hiervan zijn er ook nog andere locaties die bekeken 

kunnen worden.  

Dhr. H. Hanssen (CD&V) vraagt naar de status van Puttenhof.  

Mevr. K. Krekels (N-VA) informeert dat er in een overleg met het Open Poortje meegegeven is dat er 

een andere invulling is gegeven.  

 

 

21. Mobiliteit - Dossier Oudaen 9 (Park D'Audaen)  (Pieter-Jan Fraussen - Groen) 

 

Bespreking 

Mevr. M. Van Alphen (Open VLD) legt uit dat elke ambtenaar binnen het omgevingsbeleid een 

afzonderlijke functie heeft. De functie themaconsulent wonen, is niet dezelfde als een 

omgevingsambtenaar die over het hele project advies geeft. Bij elke afzonderlijke dienst, zowel 

wonen als mobiliteit, wordt er advies ingewonnen. Uiteindelijk wordt de vergunning beoordeeld door 

de omgevingsambtenaar. Het advies van de themaconsulent wonen is niet bindend, alleen van het 

punt van de huisnummers kan niet afgeweken worden. Het is een project met een lange 

geschiedenis, en in de loop van het project zijn evoluties gekomen. Het gaat hier over 

woonuitbreidingsgebied, en dit valt niet onder de beleidsnota dorpskernen. Heel vroeger is er een 

idee gekomen om het hele gebied te ontwikkelen met sociale woningbouw. Nu zal minder dan 10% 

van het gebied bebouwd worden. De rest van het gebied wordt bestendigd als open ruimte. Er zal 

een park aangelegd worden voor de gemeenschap. Ze is van mening dat dit een grote meerwaarde 

zal bieden. Verder beslist ze op het dossier inhoudelijk niet al te zeer in te gaan omdat het dossier 

nog lopende is. Mevr. M. Van Alphen (Open VLD) vervolgt over de mobiliteitsvraag dat er een 

uitgebreide mobiliteitsstudie is gebeurd. In de loop van de tijd zijn er wijzigingen aangebracht, 

bijvoorbeeld de ligging van de parking. Er zal worden ingereden via de Moerstraat, en uitgereden via 

de Oudaen. Er werd in bepaalde mate rekening gehouden met mobiliteit. Dit is ook aan de Gecoro 

voorgelegd geweest.  

Dhr. P. Fraussen (Groen) geeft aan dat hij dit een mooie uitleg vindt, maar dat hij dit niet als een 

antwoord ziet op zijn vragen. Waarom heeft het college van burgemeester en schepenen belangrijk 

advies ongemotiveerd genegeerd? Ook vraagt hij of er effectief een andere ambtenaar is gekomen, of 

de ambtenaar zijn advies heeft gewijzigd in de evolutie van het project.  

Mevr. M. Van Alphen (Open VLD) doet geen uitspraak over wie welk advies heeft gegeven. Alleen het 

advies over de huisnummers is bindend.  

Dhr. P. Fraussen (Groen) vraagt over het verhaal van de sociale woningen een fabel is. Stel de 

projecten komen er niet, zouden er dan wel sociale woningen komen?  

Mevr. M. Van Alphen (Open VLD) antwoordt dat dit zou kunnen.  

 

 

22. Mobiliteit - Dossier Senior Homes (Pieter-Jan Fraussen - Groen) 



 

 

  11 

 

Bespreking 

Dhr. O. Verhulst (Open VLD) legt uit dat de Kapellekensweg geen buurtweg is, maar wel een trage 

weg. Niet elke trage weg is een buurtweg. Sinds het decreet gemeentewegen is wel elke buurtweg 

een gemeenteweg. De Kappellekensweg is niet opgenomen in het Atlas der Buurtwegen, en is dus 

geen officiële buurtweg of gemeenteweg. De vraag om dit een gemeenteweg te maken zou 

impliceren dat het perceel volledig toegankelijk wordt. Om deze reden begrijpt dhr. O. Verhulst (Open 

VLD) de vraag van dhr. P. Fraussen (Groen) niet.  

 

 

23. Mobiliteit - Is er zicht op de verkeerssituatie Moerstraat MPI Zonnebos? (Margot Van 

Overtveldt - Groen) 

 

Bespreking 

Dhr. O. Verhulst (Open VLD) geeft aan dat deze situatie zeer goed gekend is. Er is periodiek overleg 

met alle actoren uit de buurt, zowel met scholen als bewoners van de buurt. De thematiek van de 

bussen komt ook in dit overleg aan bod. Het zijn de scholen die het bussenvervoer organiseren. Als 

gemeente is er zoveel mogelijk geprobeerd te faciliteren zodat de bussen daar weg kunnen. De 

bussen kunnen pas gestald worden op de parking van de school na bepaalde uren omdat deze plaats 

ook gebruikt wordt als speelplaats. De bussen kwamen vroeg zodat ze niet te lang moesten wachten 

aan de lichten. De lichtenregeling is ondertussen aangepast. Deze aanpassing maakt dat bussen 

sneller kunnen wegrijden en er dus minder bussen aanschuiven. De scholen zijn ook alert gemaakt 

dat de bussen op de parking van de sporthal kunnen halteren. Indien de gemeente een 

parkeerverbod zou invoeren, zouden de bussen gewoon 50 meter eerder parkeren. Bij elk overleg 

wordt de school op de situatie gewezen. Wat er door de gemeente gedaan kan worden, wordt ook 

gedaan. Er wordt een gewerkt met een bestek voor de opdracht. De buschauffeurs hebben ze niet in 

de hand, en zij hebben recht om te halteren.  

 

 

24. ICT - Actualiteitsvragen - kennisgenomen 

 

Bespreking 

Dhr. D. Bauwens (N-VA) geeft aan dat gemeente Schilde een zeer performante ICT-dienst heeft met 

knappe medewerkers die hier bijzondere aandacht voor hebben. Gemeente Schilde is aangesloten bij 

de acties die genoemd zijn. Elke twee jaar vindt er een audit plaats waarbij verdere acties worden 

uitgerold. Welke beveiliging er ook is, er zijn altijd risico’s of gaten die gevonden kunnen worden. Een 

van de grote risicofactoren momenteel is ook de toegang voor de raadsleden. Daarom zal binnenkort 

een 2-factor authenticatie worden ingevoerd voor raadsleden. De ICT-dienst stuurt ook zelf proactief 

phishing-mails uit naar medewerkers. Er wordt continu gesensibiliseerd en er is een permanente 

monitoring. Er is ook veel aandacht aan mensen die uit dienst gaan om de toegang te verwijderen. 

Moest er toch iets gebeuren, is de gemeente Schilde verzekerd voor de schade die mogelijks 

opgelopen zou worden. Er zou dus geen financieel nadeel ondervonden worden.  

Dhr. L. Van Ginneken (Open VLD) vraagt wanneer een stresstest gepland is.  

Ilse Konings (waarnemend algemeen directeur) antwoordt dat de resultaten van de audit nu pas zijn 

aangeleverd.  

Mevr. M. Van Overtveldt (Groen) is blij om over de 2-factor authenticatie te horen. Als ze kijkt naar 

haar eigen wachtwoorden voor Schilde die ze niet zelf kunnen aanpassen naar iets sterkers is dit 

zeker nodig.   

Dhr. D. Bauwens (N-VA) bevestigt dat dit aangepast zal worden.  
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